                                    Present Tense Simple

Verb la infinitiv scurt (prima forma) + -S la persoana a III-a singular

Ortografia la persoana a III-a singular

1. In general se adauga S la prima forma a verbului fara a interveni nici o alta schimbare:

          ask  - asks
2. Verbele terminate in Y precedat de vocala primesc -S fara nici o alta schimbare:

         play-plays
    Verbele terminate in Y precedat de consoana il schimba pe Y in I si primesc -ES:

         fly- flies

3. Verbele terminate in:

-sh             


            wish – wishes
-ch
          primesc –ES

teach - teaches
-tch




watch - watches
-ss




pass - passes
-x




box - boxes
-zz




buzz – buzzes
-o




go – goes
Verbele SAY si DO au la persoana a III-a singular o pronuntare deosebita fata de celelalte persoane:

say – says

do – does

                                           Verbul TO BE

Affirmative

Negative


Interrogative

I am


I am not/I’m not            
Am I ?

you are


you are not/ you aren’t
Are you ?

he/she/it is

he/she/it is not / isn’t

Is he/she/it ?

we are


we are not/we aren’t

Are we ?

you are


you are not/you aren’t

Are you ?

they are

they are not/they aren’t
Are they ?




          Verbul TO ASK

Affirmative
   Negative (don’t/doesn’t + verb I)
   Interogative (do/does + verb I)
I ask

   I don’t ask



     Do I ask ?

You ask
   you don’t ask

                 Do you ask ?

He/ she/ it asks   he/she/it doesn’t ask


     Does he/she/it ask ?

We ask

   we don’t ask



     Do we ask?

You ask
   you don’t ask


     Do you ask?

They ask
   they don’t ask


     Do they ask?

Question-tags:

I ask, don’t I? = Intreb, nu-i asa?      I don’t ask, do I? = Nu intreb, nu-i asa?

Verbul TO HAVE

Affirmative

I have

You have

He/she/it has

]we have

you have

they have

Interrogative

-pentru exprimarea posesiei: prin inversiune intre HAVE/HAS si Subiect



Have you (got) a dog?

-cand verbul To Have este prezent in expresii – cu ajutorul auxiliarului DO/DOES:

Do/does + have: Do you have a walk every day?

Negative:

-pentru exprimarea posesiei   - cu ajutorul particulei NOT:

I haven’t a home.

-cand verbul To Have este prezent in expresii – cu ajutorul auxiliarului DON’T/DOESN’T:

I don’t have a nap every day.

Folosire

1. In propozitii cu valoare de adevar general.

The Earth moves round the sun.

(always) Birds fly.


   Fish swim.

Cand subiectul este generic: Wood floats on water.




          Honesty is the best quality.

2. Pentru exprimarea unor actiuni obisnuite, repetate, considerate caracteristice pentru subiect.

Subiectul este individual.

I go to school every day.

In acest caz Present Tense Simple este adesea insotit de adverbe de frecventa ca:

always, never, ever, usually, often, sometimes, seldom, rarely, generally, frequentely

Pozitia adverbului de frecventa – inaintea verbului:

He usually comes here at three.

He doesn’t usually come here at three.

Atentie!!!

Adverbele de frecventa stau in propozitie dupa verbul To BE si Verbele Modale

He is always at home.

John can never trust him.

Adverbul NEVER este urmat de VERB LA FORMA AFIRMATIVA:

I never go there.

Adverbul SOMETIMES are pozitie variabila in propozitie:
I sometimes come here.

Sometimes I come here.

I come here sometimes.

Atentie la urmatoarele adverbe de timp!

every   day


week


Monday             He goes to the theatre every Sunday.

month


year

on 
Monday(s)


Tuesday(s)      We go to the cinema on Sunday(s).

Sunday(s)                             duminica (duminicile)
!! Mergem la cineme duminica: We’re going to the cinema on Sunday.
In   March

       July              It snows in winter.
       summer       We start our holiday in July.

       winter

in the morning

          afternoon      I have classes in the morning.
          evening

!! at night

        noon         I have lunch at noon.

once             a week    I take my dog out three times a day.

twice            a day

three times   a month

at 7 o’clock                     He wakes at 7 (every day).

    5 o’clock

3. Cu valoare de viitor – pentru exprimarea unei actiuni planificate la nivel general; actiunea face parte dintr-un plan, program (mersul trenurilor, program de excursie, vizita), orar:

       

The Prime Minister arises on Monday.



The train leaves at 9 tomorrow.

4. Instantaneous Simple Present (Prezentul simplu instantaneu) – exprima o actiune care are loc simultan cu momentul vorbirii, dar este atat de scurta incat nu poate fi vazuta in desfasurare. Il intalnim in:

· Comentarii sportive: Brown passes the ball to Jones and he scores.
· Indicatii scenice: John enters from the rear, goes to the window and opens it.
· Demonstratii (de bucatarie, de functtionare a unui aparat)
         I now put the cake into the...

         John plug it, you switch this button and it starts playing.

· Verbe declarative – pronounce, state, declare

I now pronounce you man and wife.

                  Verbe care denumesc actiuni momentane: huck, slam, bang, open (subiect neanimat)

The boy kicks the ball.

The door opens.

                  Propozitii exclamative: Here comes John!

Propoziti interogative: valoare modala – repros

           

Why do you move so slowly?

5. Cu valoare de trecut

Historical Simple Present

In 1066 William, duke of Normandy crosses the Channel and conquers England.

In limbaj jurnalistic

MP demands urgent inquiry.

Pentru a face o povestire mai vie (limba vorbita)

Yesterday, when I was going home, who do you think I meet?

John, who starts telling me the most amazing story.

6. O secventa de actiuni care se desfasoara unele dupa celelalte

Mary enters the classroom, goes to her desk and sits down.

7. folosiri gramaticale

   temporale – daca in propozitia principala este Simple Future, Simple Present sau Imperative (simultaneitate cu principala).

I’ll come (when I’m ready.)

Water boils( when you heat it.)

Come (when you want.)

If clauses 

I’ll come (if I want.)

I have a nap (if I’m tired.)

Eat (if you are hungry.)
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